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WZI-RA.0002.11.2012 
 

Protokół Nr XXIV/12 
z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 

odbytej dnia 18 grudnia 2012 r. 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 

 
 
Ad 1) 
Przewodniczący Rady Powiatu Robert Marcinkowski o godzinie 13.00 otworzył dwudziestą 
czwartą sesję Rady Powiatu Gostyńskiego. 
Przewodniczący powitał radnych oraz zaproszonych gości, w tym laureatów konkursu 
na najlepszą pracę magisterską tematycznie związaną z ziemią gostyńską oraz przedstawicieli 
gostyńskiej szkoły muzycznej z Panią Dyrektor na czele. W Radzie Powiatu zasiada 19 radnych. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jest władna podejmowania uchwał, gdyż jest 
zachowane quorum. Podczas stwierdzania quorum na sesji obecnych było 14 radnych. 
Nieobecny był Starosta Andrzej Pospieszyński, radni Józef Czarnecki, Jarosław Jędrkowiak, 
Kazimiera Puślednik, Ireneusz Lesiński. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad 2) 
Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad 
Przewodniczący przedstawił porządek obrad  
 
Porządek posiedzenia XXIV sesji Rady Powiatu: 
1. Otwarcie i ustalenie quorum. 
2. Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad  
3. Ogłoszenie wyników konkursu na najlepszą pracę magisterską tematycznie związaną 

z powiatem gostyńskim. 
4. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Powiatu z dnia 29 listopada 2012 r., 
5. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu Gostyńskiego w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 
7. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych na nie 

odpowiedziach. 
8. Zapytania radnych. 
9. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

a) ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 
Gostyńskiego, 

b) przyjęcia do realizacji Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie Gostyńskim 
na lata 2012 – 2014, 

c) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonych w Krobi, 
d) zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2012 r., 
e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2012-2020, 
f) wydatków budżetu powiatu, które w 2012 r. nie wygasają z upływem roku budżetowego 
g) uchwalenia budżetu powiatu na 2013 r. 
h) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2013-2022. 

10 Odpowiedzi na zapytania radnych. 
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11 Wnioski i oświadczenia radnych. 
12 Wolne głosy. 
13 Zakończenie.  
 
Ad 3) 
Ogłoszenie wyników konkursu na najlepszą pracę magisterską tematycznie związaną 
z powiatem gostyńskim. 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski poinformował, że to już szósta edycja konkursu, 
który po raz pierwszy odbył się na przełomie roku 2006 i 2007. Na przestrzeni tych kilku lat 
do Starostwa Powiatowego wpłynęło prawie 50 prac magisterskich, a więc tylu młodych ludzi 
swoje naukowe zainteresowanie skierowało do Powiatu Gostyńskiego, za co podziękował 
oraz pogratulował osiągniętych wyników. Powiedział, że prace, które wpłynęły w tym roku zostały 
bardzo wysoko ocenione przez naukowców i tym większą wartość stanowią dla tego konkursu. 
Kapituła konkursowa oceniła łącznie dziewięć prac, co nie było łatwym zadaniem z uwagi na ich 
wysoki poziom. Werdykt był dość jednoznaczny. Przewodniczący podziękował członkom kapituły- 
Naczelnikowi Markowi Smektale, Alfredowi Siamie, Naczelnikowi Andrzejowi Szumskiemu, 
Józefowi Czarneckiemu oraz pracownikom Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych. Nagrody 
otrzymują: 

• Pierwsze miejsce i 2.000 zł brutto – Karolina Horała za pracę „Znaczenie edukacji 
regionalnej w kształceniu polonistycznym na poziomie gimnazjalnym. Projekt edukacyjno 
– wychowawczy pt. „Ziemia Gostyńska wczoraj i dziś”. 

• Drugie miejsce i 1.500 zł brutto - Paulina Dudek za pracę „Rola funduszy unijnych 
w pobudzaniu rozwoju regionalnego na przykładzie Powiatu Gostyńskiego”. 

• Trzecie miejsce i nagrodę 1.000 zł brutto - Anna Andrzejewska za pracę „Folklor 
biskupiński jako atrakcja turystyczna i element promocji gminy Krobia”. 

Wyróżnienia otrzymują: 
• Monika Plackowska za pracę „Pozyskiwanie i wykorzystywanie środków unijnych 

na finansowanie zadań gminy na przykładzie gminy Gostyń”. 
• Dorota Jańczak za pracę „Funkcjonowanie organizacji pozarządowych w systemie 

wsparcia osób niepełnosprawnych” 
• Łukasz Lisiecki za pracę „Prasa lokalna w Polsce na przykładzie Życia Gostynia”. 
• Marcin Śląski za pracę „Odnowa wód pralniczych na przykładzie FHU „MEDIJ” w Pępowie 

k/Gostynia”. 
• Monika Kaniewska za pracę „Czynniki motywujące pracowników na przykładzie 

Powiatowego Urzędu Pracy w Gostyniu”. 
• Anna Maria Kaczmarek za pracę „Elementy edukacyjne w pracy przedszkola 

na podstawie badań przeprowadzonych w przedszkolach w powiecie gostyńskim”. 
Po wręczeniu nagród i wyróżnień Przewodniczący Robert Marcinkowski poinformował, 
że w związku ze zbliżającymi się Świętami Bożego Narodzenia na sali obecna jest Dyrektor 
Państwowej Szkoły Muzycznej w Gostyniu wraz ze swoimi uczniami, którzy wprowadzą nas 
w świąteczny nastrój. Następnie uczniowie przedstawili kilka utworów muzycznych, w tym kolędy.  
 

Na sesję przybyli radni Ireneusz Lesiński, Kazimiera Puślednik oraz Józef Czarnecki. 
Na sali posiedzeń obecnych jest 17 radnych. 
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Ad 4) 
Protokół z XXIII sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z 29 listopada 2012 r. został przyjęty 
w wyniku głosowania: 16 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 1 głosie „wstrzymującym 
się”.  
 
Skarbnik Eleonora Gościniak złożyła wniosek do porządku obrad dotyczący kolejności 
podejmowanych uchwał, aby uchwalenie budżetu na 2013 r. poprzedzić uchwaleniem 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2013-2022. 
Wniosek został przyjęty w wyniku głosowania- 17 głosów „za”.  
 
Porządek posiedzenia XXIV sesji Rady Powiatu po przyjętym wniosku: 
1. Otwarcie i ustalenie quorum. 
2. Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad  
3. Ogłoszenie wyników konkursu na najlepszą pracę magisterską tematycznie związaną 

z powiatem gostyńskim. 
4. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Powiatu z dnia 29 listopada 2012 r., 
5. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu Gostyńskiego w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 
7. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych 

na nie odpowiedziach. 
8. Zapytania radnych. 
9. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

a) ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 
Gostyńskiego, 

b) przyjęcia do realizacji Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie Gostyńskim 
na lata 2012 – 2014, 

c) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonych w Krobi, 
d) zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2012 r., 
e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2012-2020, 
f) wydatków budżetu powiatu, które w 2012 r. nie wygasają z upływem roku budżetowego, 
g) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2013-2022. 
h) uchwalenia budżetu powiatu na 2013 r. 

10 Odpowiedzi na zapytania radnych. 
11 Wnioski i oświadczenia radnych. 
12 Wolne głosy. 
13 Zakończenie.  
 
Ad 5) 
Przewodniczący Robert Marcinkowski poinformował, że informacje z posiedzenia Zarządu 
z 29 listopada oraz 7 grudnia br. zostały przekazane radnym drogą elektroniczną. 
Wicestarosta Janusz Sikora przedstawił informację z działalności Zarządu z dnia 13 grudnia 
2012 r. 
 
Ad 6) 
Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi zarządu. 
Radny Ireneusz Lesiński zapytał o informację z dnia 29 listopada br. dotyczącą powołania 
komisji rekrutacyjnej. Powiedział, że czytał ogłoszenie o naborze na stanowisko dyrektora 
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w Powiatowym Ośrodku Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej w Gostyniu. Ponadto 
Starosta w jednym ze spotkań radnych mówił, że prawdopodobnie nie będzie wymagane 
od kandydata wykształcenie geodezyjne. W związku z powyższym zapytał, czy w przyszłości nie 
będzie to kolidowało, że taka osoba będzie mogła podpisywać wszystkie dokumenty w Ośrodku. 
Sekretarz Leszek Maliński poinformował, że Starosta po konsultacji z pozostałymi członkami 
Zarządu postanowił, aby wobec niedociągnięć w organizacji pracy w tej jednostce, na to 
stanowisko poszukać sprawnego administratora. W związku z tym, z wymagań określonych 
w ogłoszeniu, wykreślone zostało wykształcenie typowo geodezyjne a wymagane będzie 
wykształcenie prawnicze, administracyjne bądź też ekonomiczne. Zgodnie z przepisami Prawo 
Geodezyjne i Kartograficzne jedyne uprawnienia w pełnym zakresie są wymagane 
do przyjmowania operatów geodezyjnych do powiatowego zasobu. Tu naczelnym zadaniem 
dyrektora placówki jest zapewnienie zatrudnienia geodety z wymaganymi uprawnieniami.  
Radny Ireneusz Lesiński zapytał o informację z 7 grudnia br. dotyczącą rozpatrzenia wniosku 
Grupowej Praktyki Pielęgniarskiej „PROVIDI”.  
Wicestarosta Janusz Sikora przypomniał, że przed laty została wyprowadzona z domów 
pomocy społecznej opieka pielęgniarska. Obecnie opieka sprawowana jest przez firmy 
realizujące swoje zadania w oparciu o kontrakt z NFZ. Mieszkańców domów można podzielić wg 
skali poziomu samodzielności Baltera do 40 pkt i powyżej 40 pkt. Pacjentów powyżej 40 pkt 
można objąć opieką długoterminową, ale o realizację tego zadania ubiegają się same podmioty. 
Poinformował, że w przypadku spółki „PROVIDI” interweniował w NFZ o zwiększenie kontraktu 
o pół etatu dla 6 pensjonariuszy. Dla pozostałych mieszkańców, w tym dla ww. szóstki, jest 
obecnie zatrudniona pielęgniarka. Dodał, że mieszkańcy dps mają takie samo prawo 
do ogólnodostępnych świadczeń lekarskich i pielęgniarskich, jak inne osoby.  
Radny Ireneusz Lesiński zwrócił się z pytaniem dotyczącym informacji z dnia 7 grudnia 
dotyczącej pisma Dyrektora DPS w Chwałkowie w sprawie projektu budżetu na 2013 r.  
Wicestarosta Janusz Sikora poinformował, że Dyrektor zwrócił się do Zarządu w kwestii 
dotyczącej projektu budżetu na 2013 rok. Powiedział, że od chwili, gdy został Wicestarostą domy 
pomocy społecznej są samowystarczalne, natomiast w trakcie poprzednich kadencji zostało 
wydatkowanych przez powiat ok. 5 mln zł. na realizację tych zadań. W pewnym okresie Dom 
Pomocy Społecznej w Chwałkowie był przewidywany do likwidacji ze względu na stan budynku. 
Wówczas podjęto decyzję o jego ratowaniu i w związku z tym przekazywano na jego cel znaczne 
środki. Jeżeli mamy cztery domy na terenie powiatu, to budżet kompleksowy będzie powodował 
wspólne realizowanie pewnych zadań.  
Radna Kazimiera Puślednik powiedziała, że Dom Pomocy Społecznej we Chwałkowie otrzymał 
fundusze od Marszałka, z których odjęte zostało ok. 20.000 zł, w związku z tym księgowa będzie 
musiała zmniejszyć wynagrodzenia pracownikom o 250 zł lub 6 pracowników nie otrzyma 
wypłaty.  
Wicestarosta Janusz Sikora powiedział, że te środki te są w rezerwie. Ponadto pozostały środki 
w pomocy społecznej w kwocie ponad 100.000 zł. W tej chwili są realizowane pewne zadania 
w Domu Pomocy Społecznej w Rogowie, co usprawni ekonomię. W przyszłym roku będziemy 
dalej zwiększać ilość miejsc w Domu Pomocy Społecznej w Zimnowodnie, co również spowoduje 
racjonalizację wydatków.  
Przewodniczący Robert Marcinkowski odnosząc się do wypowiedzi radnej Puślednik zwrócił 
uwagę, że nawet najbardziej kreatywna księgowa nie jest w stanie tego zrobić, gdyż od wszelkich 
zmian kadrowych jest pracodawca. 
Radna Kazimiera Puślednik zapytała, czy obniżenie budżetu nie będzie skutkowało obniżeniem 
płac.  
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Wicestarosta Janusz Sikora odpowiedział, że od kilku lat zmierza do podniesienia lub 
utrzymania pensji na obecnym poziomie. Wicestarosta zaprosił do swojego biura, gdzie ma dane 
dotyczące płac w całym województwie i w całej Polsce.  
 
Ad 7) 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski poinformował, że w okresie międzysesyjnym 
nie złożono interpelacji.  
 
Ad 8) 
W punkcie „Zapytania radnych” głosu nie zabrano. 
 
Ad 9 a) 
Projekt uchwał w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie 
Powiatu Gostyńskiego przedstawił Wicestarosta Janusz Sikora. 
Poinformował, że w uchwale po podaniu podstawy prawnej należy dopisać zwrot „po zasięgnięciu 
opinii wójtów i burmistrzów z terenu powiatu oraz samorządu aptekarskiego”, natomiast 
w załączniku nr 1 w pozycji 3 „Apteka Romfarm” należy wykreślić godziny pracy w soboty 
od 16:00 do 19:00. Wyjaśnił, że w chwili przesyłania radnym projektów uchwał nie było jeszcze 
opinii od wszystkich burmistrzów. Wicestarosta poinformował, że kwestię ustalania 
harmonogramu pracy aptek ogólnodostępnych reguluje ustawa z dnia 6 września 2001 r. Prawo 
farmaceutyczne. Rozkład godzin pracy aptek musi być ustalony w sposób realizujący dyspozycję 
art. 94 ust. 1, tj. rozkład godzin pracy aptek ogólnodostępnych powinien być dostosowany 
do potrzeb ludności i zapewniać dostępność świadczeń również w porze nocnej, w niedzielę, 
święta i inne dni wolne od pracy, natomiast ust. 2 ww. artykułu mówi o tym, iż kompetencje 
do ustalania rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na danym terenie posiada rada 
powiatu. Uchwała ustalająca rozkład godzin pracy aptek powinna być poprzedzona uzyskaniem 
opinii wójtów (burmistrzów, prezydentów miast) gmin z terenu powiatu i samorządu 
aptekarskiego. Załącznik nr 2 do niniejszej uchwały przedstawia Harmonogram dostępności 
świadczeń w porze nocnej, w niedziele, święta i dni wolne od pracy ustalony przez 
przedstawiciela Wielkopolskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej od 7 stycznia 2013 r. do 1 kwietnia 
2013 r. od 2200 do 700. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za”. 
 
Radny Krzysztof Nawrocik zapytał o opinię wójtów i burmistrzów oraz samorządu 
aptekarskiego, czy wszystkie były pozytywne. 
Wicestarosta Janusz Sikora powiedział, że tak. 
Radny Zdzisław Kowalczyk poinformował, że apteka św. Ducha w Pogorzeli jest już nieczynna.  
Naczelnik Marek Smektała powiedział, że Wydział był w kontakcie z właścicielem apteki prosząc 
go o pisemnie zawiadomienie Starostwa o likwidacji apteki. Nie ma możliwości wcześniejszego 
przedstawienia Radzie Powiatu projektu uchwały z wypisaną apteką, dopóki nie zostanie o tym 
oficjalnie poinformowana Wielkopolska Okręgowa Izba Aptekarska oraz organ prowadzący. 
 
Uchwała Nr XXIV/202/12 w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie Powiatu Gostyńskiego została podjęta w wyniku głosowania- 
17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 
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Ad 9 b) 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej 
w Powiecie Gostyńskim na lata 2012 – 2014 przedstawił Wicestarosta Janusz Sikora.  
Poinformował, że art. 180 pkt 1 ustawy z dnia 19 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie 
pieczy zastępczej stanowi, iż do zadań własnych powiatu należy opracowanie i realizacja 3 – 
letnich powiatowych programów dotyczących rozwoju pieczy zastępczej, zawierających miedzy 
innymi coroczny limit rodzin zastępczych zawodowych. W związku z powyższym Powiatowe 
Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu opracowało Powiatowy Program Rozwoju Pieczy 
Zastępczej, którego przyjęcie jest niezbędne, aby skutecznie i systemowo nieść pomoc 
oznaczonej w nim grupie społecznej. Projekt Programu został poddany konsultacjom społecznym 
i po rozpatrzeniu uwag zgłoszonych w ich ramach został przyjęty przez Zarząd Powiatu 
Gostyńskiego. Powyższy program jest też podstawą do ubiegania się o środki zewnętrzne 
na realizację programów służących zarówno dzieciom, jak i całym rodzinom.  
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
wnioskuje, aby w załączniku do projektu uchwały Rady Powiatu dokonać następujących 
zmian: 
- str. 9 w pierwszym objaśnieniu do tabeli, w drugim zdaniu wykreślić skrót „np.”, 
- str. 9 – 10 wyrażenie „(…) w każdej obecnie funkcjonującej rodzinie zastępczej 

niezawodowej i zawodowej mogłoby przebywać łącznie 87 dzieci/osób (…) zastąpić 
wyrażeniem „(…) we wszystkich obecnie funkcjonujących rodzinach zastępczych 
niezawodowych i zawodowych mogłoby przebywać łącznie 87 dzieci/osób (…)” 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 4 głosy „za” przy 1 głosie 
wstrzymującym się podczas nieobecności 2 radnych. 
 
Radny Krzysztof Nawrocik zapytał o stanowisko Zarządu do złożonych wniosków. 
Wicestarosta Janusz Sikora poinformował, że uczestniczył w konsultacjach społecznych, które 
miały miejsce. Z jednej strony były osoby na co dzień realizujące te zadania, z drugiej strony 
uwagi Dyrektora do złożonych wniosków, które Zarząd zaakceptował. Wnioski złożyło 
Stowarzyszenie „Nadia”. W powiecie gostyńskim jest siedem rodzin zastępczych zawodowych, 
natomiast w sąsiednich powiatach są to jedna- dwie rodziny, a są i takie powiaty, gdzie takich 
rodzin nie ma. W powiecie gostyńskim liczba rodzin zawodowych jest wystarczająca, 
a przebywają u nich dzieci pochodzące nie z naszego powiatu.  
Przewodniczący Robert Marcinkowski dodał, że te dwie poprawki są wynikiem konsultacji 
Komisji i przedstawiciela Stowarzyszenia Rodzin Zastępczych. Zmiany mają charakter 
kosmetyczny i zapewniają spójność logiczną całego dokumentu.  
Radny Ireneusz Lesiński zwrócił uwagę, że na stronie 16 i 17 programu od numeru 1 a 
do numeru 1 g widnieją te same numery telefonu do PCPR w Gostyniu. Radny zasugerował, 
aby podać drugi numer telefonu do jednostki. 
Dyrektor PCPR Mirosław Sobkowiak poinformował, że jednostka posiada centralkę. 

 
Wniosek, aby na str. 9 w pierwszym objaśnieniu do tabeli, w drugim zdaniu wykreślić skrót 
„np.” został przyjęty w wyniku głosowania- 17głosów „za”. 
 
Wniosek Komisji, aby na str. 9 – 10 wyrażenie „(…) w każdej obecnie funkcjonującej 
rodzinie zastępczej niezawodowej i zawodowej mogłoby przebywać łącznie 87 dzieci/osób 
(…) zastąpić wyrażeniem „(…) we wszystkich obecnie funkcjonujących rodzinach 
zastępczych niezawodowych i zawodowych mogłoby przebywać łącznie 87 dzieci/osób 
(…)” został przyjęty w wyniku głosowania- 17głosów „za”. 

 



7 

 

 
Uchwała Nr XXIV/203/12 w sprawie przyjęcia do realizacji Programu Rozwoju Pieczy 
Zastępczej w Powiecie Gostyńskim na lata 2012 – 2014 została podjęta w wyniku 
głosowania- 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 
 
Ad 9 c) 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonych w Krobi 
przedstawił Sekretarz Leszek Maliński. 
Poinformował, że przedmiotem zbycia są dwie niezbudowane nieruchomości, oznaczone jako: 
- działka nr 54/20 o powierzchni 0,0869 ha, 
- działka nr 54/22 o powierzchni 0,1527 ha, 
W miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego Krobia Zachód - Centrum, 
przedmiotowe działki położone są na obszarze oznaczonym jako tereny zabudowy usługowej. 
W celu zabezpieczenia dojazdu do opisywanych nieruchomości, będą one sprzedawane 
wraz z udziałem w działce 54/21 stanowiącej drogę dojazdową. Zbycie przedmiotowych 
nieruchomości nastąpi w drodze przetargu ustnego nieograniczonego. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 4 głosy „za” podczas 
nieobecności 2 radnych. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr XXIV/204/12 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonych 
w Krobi została podjęta w wyniku głosowania- 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 
0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 
 
Ad 9 d) 
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2012 r. przedstawiła Skarbnik 
Eleonora Gościniak, 
Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 7 grudnia 2012 roku przyjął projekt uchwały 
Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2012 rok. Zmiany 
w planie dochodów: 
1. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 17.500 zł w Starostwie Powiatowym z tytułu wpływu 

środków od sponsorów dla KPP w Gostyniu – dz.754 rozdz.75495 § 0970. 
2. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 1.125 zł z tytułu wpływu środków z Polsko- Niemieckiej 

Współpracy Młodzieży dla ZSR w Grabonogu – dz. 801 rozdz.80130 § 2700. 
3. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 15.000 zł z tytułu otrzymania pomocy finansowej 

w formie nagrody-dotacji z WFOŚiGW na instalację kolektorów słonecznych do podgrzewania 
ciepłej wody użytkowej na potrzeby ZOL w Gostyniu – dz.900 rozdz.90011 § 6280. 

4. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 5.500 zł w DPS w Chwałkowie z tytułu wpływu środków 
za dowóz dzieci na zajęcia rewalidacyjne – dz. 852 rozdz.85202 § 0970. 

5. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 2.145 zł w Domu Dziecka w Bodzewie z tytułu 
pozyskania środków od sponsorów – dz.852 rozdz.85201 § 0970. 

6. Zmniejszenie planu dochodów o kwotę 450 zł z Funduszu Wsparcia dla KP PSP z tytułu 
otrzymania mniejszych środków na zakup samochodu dla KP PSP w Gostyniu – dz. 754 
rozdz.75411 § 6260. 
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7. Przesunięcia pomiędzy rozdziałami i paragrafami w Starostwie Powiatowym. 
Ogółem kwota dochodów zwiększa się o kwotę 40.820 zł. Zmiany w planie wydatków: 
1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 17.500 zł w Starostwie Powiatowym na zakup 

materiałów oraz samochodu dla KPP w Gostyniu– dz.754 rozdz.75495 § 6060 – 15.000 zł, 
§ 4210 – 2.500 zł.  

2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 5.500 zł w DPS w Chwałkowie na bieżące utrzymanie – 
dz.852 rozdz.85202 § 4210. 

3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 1.125 zł w ZSR w Grabonogu na zakup materiałów – 
dz.801 rozdz.80130 § 4210. 

4. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 15.000 zł w Starostwie Powiatowym na instalację 
kolektorów słonecznych do podgrzewania ciepłej wody użytkowej na potrzeby ZOL 
w Gostyniu – dz.900 rozdz.90095 § 6050 

5. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 9.204 zł w ZSR w Grabonogu na brakujące 
wynagrodzenia i pochodne. 

6. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 2.145 zł w Domu Dziecka w Bodzewie na bieżące 
utrzymanie – dz.852 rozdz.85201 § 4210. 

7. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 450 zł w KP PSP z zakup samochodu – dz.754 
rozdz.75411 § 6060. 

8. Zmniejszenie rezerwy celowej na zadania oświatowe kwotę 9.204 zł – dz.758 rozdz.75818 
§ 4810. 

9. Przesunięcia pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami w Starostwie Powiatowym, 
DPS w Chumiętkach. 

Ogółem kwota wydatków zwiększa się o kwotę 40.820 zł. Zarząd na posiedzeniu w dniu 
18 grudnia 2012 roku przyjął autopoprawkę do projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego 
w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2012 rok. Zmiany w planie dochodów: 
1. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 1.067 zł z tytułu zwiększenia części oświatowej 

subwencji ogólnej – dz.758 rozdz.75801 § 2920. 
2. Zmniejszenie planu dochodów o kwotę 2.500 zł w Starostwie Powiatowym w Gostyniu z tytułu 

mniejszego wpływu środków od sponsorów – dz. 754 rozdz.75495 § 0970. 
Ogółem kwota dochodów zmniejsza się o 1.433 zł. Zmiany w planie wydatków: 
1. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 2.500 zł w Starostwie Powiatowym z zakupu 

materiałów dla KPP w Gostyniu – dz.754 rozdz.75495 § 4210. 
2. Zwiększenie rezerwy celowej na zadania oświatowe kwotę 1.067 zł – dz.758 rozdz.75818 

§ 4810. 
3. Przesunięcia pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami ZSZ w Gostyniu, PINB w Gostyniu, 

PCPR w Gostyniu, Starostwie Powiatowym. 
Ogółem kwota wydatków zmniejsz się o 1.433 zł. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 5 głosów „za” podczas 
nieobecności 1 radnego.  
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Autopoprawka do projektu uchwały została podjęta w wyniku głosowania- 17 „za”, 
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
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Uchwała Nr XXIV/205/12 w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2012 r. została 
podjęta w wyniku głosowania- 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 
 
Ad 9 e) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego 
na lata 2012-2020 przedstawiła Skarbnik Eleonora Gościniak. 
Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 7 grudnia 2012 roku przyjął projekt uchwały 
Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-
2020. Zmiany ww. uchwały dotyczą zmian w załączniku Nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa 
na lata 2012 - 2020”- uaktualnienie kwot ujętych w projekcie uchwały w sprawie zmian budżetu 
i budżecie powiatu na 2012 rok. Po zmianach kwot budżetu zmieniają się wskaźniki na lata 2012-
2015. Zarząd na posiedzeniu w dniu 18 grudnia 2012 roku przyjął autopoprawkę do projektu 
uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2012-2020. Zmiany ww. uchwały dotyczą zmian w załączniku Nr 1 „Wieloletnia Prognoza 
Finansowa na lata 2012 - 2020”- uaktualnienie kwot ujętych w projekcie uchwały w sprawie zmian 
budżetu i budżecie powiatu na 2012 rok. Po zmianach kwot budżetu zmieniają się wskaźniki 
na lata 2012-2015. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniował projekt uchwały pozytywnie- 5 głosów „za” podczas 
nieobecności 1 radnego. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Autopoprawka do projektu uchwały została przyjęta w wyniku głosowania- 16 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw” przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  
 
Uchwała Nr XXIV/206/12 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Gostyńskiego na lata 2012-2020 została podjęta w wyniku głosowania- 16 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw” przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 
 
Ad 9 f) 
Projekt uchwały w sprawie wydatków budżetu powiatu, które w 2012 r. nie wygasają z upływem 
roku budżetowego przedstawiła Skarbnik Eleonora Gościniak.  
Poinformowała, że zgodnie z przepisem oraz art. 263 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku 
o finansach publicznych niezrealizowane kwoty wydatków zamieszczonych w budżecie jednostki 
samorządu terytorialnego wygasają z upływem roku budżetowego (31 grudnia). Natomiast 
przepis ust. 2 stanowi, iż organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego (rada) może 
ustalić wykaz wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego oraz określić 
ostateczny termin dokonania każdego wydatku ujętego w wykazie maksymalnie do 30 czerwca 
następnego roku. Zarząd w projekcie uchwały proponuje Wysokiej Radzie ustalenie wykazu 
wydatków niewygasających zgodnie z cytowanymi wyżej przepisami prawa w zakresie 
realizowanych w roku 2012 zadań inwestycyjnych i wykonania usług. By środki finansowe mogły 
być wydatkowane w roku 2012 bez konieczności wprowadzania ich do budżetu roku 2013, 
celowym jest podjęcie przez Radę przedmiotowej uchwały. Po ewentualnym przyjęciu projektu 
uchwały przez Wysoką Radę, środki finansowe określone w ust. 1 projektu uchwały, zostaną 
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przekazane zgodnie przepisem art. 263 ust. 6 ustawy o finansach publicznych na wyodrębnione 
subkonto podstawowego rachunku bankowego powiatu, a następnie z tego rachunku w roku 
2013 regulowane będą płatności. Ponadto ze względu na różne terminy płatności Zarząd 
proponuje ustalenie ostatecznego terminu dokonania wydatków na dzień 30 czerwca 2013 r. 
Zarząd na posiedzeniu w dniu 18 grudnia 2012 roku przyjął autopoprawkę do projektu uchwały 
Rady powiatu Gostyńskiego w sprawie wydatków budżetu powiatu, które w 2012 r. nie wygasają 
z upływem roku budżetowego. Zmiany ww. uchwały dotyczą: 
- zmniejszenia wydatków na zadanie pn.: Wykonanie projektu przebudowy sterylizatorni bloku 

operacyjnego w SP ZOZ w Gostyniu o kwotę 200 zł, 
- wycofania z wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego zadania pn.: 

Zakup samochodu dla Komendy Powiatowej Policji w Gostyniu w kwocie 82.000 zł. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 5 głosów „za” podczas 
nieobecności 1 radnego. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Autopoprawka do projektu uchwały została przyjęta w wyniku głosowania- 17 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
 
Uchwała Nr XXIV/207/12 w sprawie wydatków budżetu powiatu, które w 2012 r. 
nie wygasają z upływem roku budżetowego została podjęta w wyniku głosowania- 
17 głosów „za” 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 
 
Radny Ireneusz Lesiński w imieniu Klubu „Lewica” złożył wniosek o ogłoszenie 10 minutowej 
przerwy w obradach. 
 

Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski ogłosił przerwę. 
Obrady wznowiono o godz. 14:25 

 
 

Ad 9 g) 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego 
na lata 2013-2022 przedstawiła Skarbnik Eleonora Gościniak.  
Poinformowała, że zgodnie z art. 230 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 
publicznych inicjatywa w sprawie sporządzenia projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej należy do zarządu jednostki samorządu terytorialnego. Uchwała w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2012 - 2020 została uchwalona 
w dniu 20 grudnia 2011 roku. W związku z tym, iż wydłużył się planowany okres spłaty 
zobowiązań należy uchwalić nową uchwałę zgodnie z art. 227 ustawy, który stanowi, iż WPF 
powinien obejmować okres roku budżetowego oraz co najmniej trzy kolejne lata. Okres ten nie 
może być jednak krótszy od okresu realizacji kontynuowanych i planowanych wieloletnich 
programów, projektów, zadań. Jeżeli natomiast chodzi o prognozę kwoty długu, która stanowi 
część WPF należy ją sporządzić na okres, na który zaciągnięto i planuje się zaciągnąć 
zobowiązania. Wartości ujęte w wieloletniej prognozie finansowej określa art. 226 ustawy 
o finansach publicznych. W załączniku nr 1 do uchwały Zarząd przedstawia Wieloletnią 
Prognozę Finansową na lata 2013 - 2022, gdyż do roku 2022 planuje się zaciągnięcie 
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zobowiązania. W załączniku nr 2 ujęto przedsięwzięcia planowane do realizacji. Część z nich to 
kontynuacja przedsięwzięć rozpoczętych w latach poprzednich. W załączniku nr 3 przedstawiono 
opis przyjętych wartości w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Zarząd na posiedzeniu w dniu 
18 grudnia 2012 roku przyjął autopoprawkę do projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2013-2022. Zmiany ww. uchwały 
dotyczą zmian w załączniku Nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa na lata 2013 - 2022” - 
uaktualnienie kwot ujętych w projekcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 2013 rok. 
Po zmianach kwot budżetu zmieniają się wskaźniki na lata 2014-2016. 
 
Skarbnik Eleonora Gościniak przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego, która stanowi załącznik nr 3 
do protokołu. 
Skarbnik poinformowała, że wprowadzone zostało zadanie- budowa systemu zabezpieczenia 
przeciwpożarowego w Starostwie na lata 2013- 2014. Regionalna Izba opierała się na uchwale 
z października nie mając jeszcze uchwały z listopada br., stąd zgłoszona uwaga.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Nawrocik poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 4 głosy „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 3 głosy „za” przy 2 głosach 
„wstrzymujących się” podczas nieobecności 1 radnego. 
Ponadto Komisja opiniowała projekt uchwały na wspólnym posiedzeniu z przewodniczącymi 
wszystkich komisji stałych Rady. Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 4 głosy „za” 
przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Aleksander 
Dolczewski poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 3 głosy „za” 
przy 2 głosach „wstrzymujących „się”. 
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Grzegorz 
Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 4 głosy „za” 
przy 3 głosach „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 4 głosy „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” 
podczas nieobecności 1 radnego. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Autopoprawka do projektu uchwały została przyjęta w wyniku głosowania- 13 głosów „za” 
przy 4 głosach „wstrzymujących się”. 
 
Uchwała Nr XXIV/208/12 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Gostyńskiego na lata 2013-2022 została podjęta w wyniku głosowania- 12 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw” przy 5 głosach „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 
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Ad 9 h) 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2013 r. odczytała Skarbnik Powiatu 
Eleonora Gościniak. 
Poinformowała, że planowane dochody wynoszą 6.483.276 zł, a planowane wydatki 
65.413.276 zł. Projekt uchwały budżetowej przygotowany został zgodnie z uchwałą 
Nr XLII/358/2010 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 26 sierpnia 2010 roku w sprawie trybu prac 
nad projektem uchwały budżetowej Powiatu Gostyńskiego oraz wykonaną na jej podstawie 
uchwały Nr 72/605/12 Zarządu Powiatu Gostyńskiego z dnia 14 września 2012 roku 
w sprawie opracowania materiałów planistycznych na rok budżetowy 2013 przez podległe 
jednostki organizacyjne oraz powiatowe inspekcje i straże. Wraz z projektem uchwały 
budżetowej Zarząd przedstawia informację o przewidywanym wykonaniu dochodów 
i wydatków w roku 2012 w układzie tabelarycznym w zestawieniu z planem dochodów 
i wydatków na rok 2013, informacją o dop łatach z budżetu powiatu do zadań z zakresu 
administracji rządowej oraz informację o sytuacji finansowej powiatu. Ponadto Zarząd proponuje, 
by Rada udzieliła Zarządowi upoważnień, które pozwolą prawidłowo wykonywać uchwalony przez 
Radę budżet powiatu. Upoważnienia te dotyczą: 
1) § 6 ust.1 projektu uchwały - zaciągania kredytów i pożyczek na pokrycie występującego 

w ciągu roku budżetowego deficytu budżetowego. W związku z tym, że wszystkie dochody 
budżetu powiatu przekazywane są przez różnych dysponentów, może się zdarzyć tak, iż nie 
wpłyną one w terminie, a zarząd zobligowany terminami (np. do wypłaty wynagrodzeń 
w podległych jednostkach lub do regulowania większych płatności do czasu zaciągnięcia 
kredytu długoterminowego) do regulowania zobowiązań nie będzie mógł ich dokonać, gdyż nie 
będzie na rachunku bankowym środków. Mając takie upoważnienie, będzie można 
zaciągnąć w banku prowadzącym obsługę bankową kredyt krótkoterminowy, który zostanie 
spłacony, gdy wpłyną należne środki od właściwego dysponenta i nie będą naliczane 
odsetki. Kredyt ten, zgodnie z art. 89 ust.2 ustawy o finansach publicznych może być 
zaciągnięty na okres nie dłuższy niż do 31 grudnia danego roku. Upoważnienie takie może 
otrzymać zarząd na podstawie art. 264 ust. 4 ustawy o finansach publicznych, ponadto 
zgodnie z art. 12 pkt. 8 lit. d ustawy o samorządzie powiatowym do wyłącznej właściwości 
rady należy ustalanie maksymalnej wysokości pożyczek i kredytów krótkoterminowych 
zaciąganych przez zarząd. 

2) § 6 ust.2 - dokonywania zmian w planie wydatków na uposażenia i wynagrodzenia 
ze stosunku pracy oraz zwiększania wydatków na zadania majątkowe, na podstawie art. 257 
pkt. 3 w związku z art. 258 ust. 1 pkt. 2 ustawy o finansach publicznych. 

3) § 6 ust. 3 - lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach w innych bankach 
na podstawie art. 264 ust. 3 ustawy o finansach publicznych. 

4) § 6 ust.4 pkt. 1 zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku następnym 
jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania powiatu i termin zapłaty upływa w 2013 
roku. 

5) § 6 ust. 4 pkt. 2 zaciągania zobowiązań na finansowanie programów i projektów 
realizowanych za środków budżetu Unii Europejskiej oraz niepodlegających zwrotowi 
środków z pomocy udzielonej przez państwa członkowskie Europejskiego Porozumienia 
o Wolnym Handlu (EFTA) a także innych środków pochodzących ze źródeł zagranicznych, 
niepodlegających zwrotowi. 

6) § 6 ust. 5 Przekazania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych do zaciągania 
zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku następnym jest niezbędna 
do zapewnienia ciągłości działania jednostki i termin zapłaty upływa w roku następnym. 

Ponadto Zarząd proponuje, by uchwała: 
- Określiła maksymalną kwotę poręczeń udzielanych przez Zarząd w ciągu roku budżetowego 
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w wysokości 1.000.000 zł i pożyczek do kwoty 500.000 zł. 
- Ustaliła kwotę 3.000.000 zł, do której Zarząd może samodzielnie zaciągać zobowiązania. 
- Ustaliła roczne limity dla 

1) zobowiązań z tytułu nowych kredytów i pożyczek zaciąganych na sfinansowanie 
przejściowego deficytu budżetu - w kwocie 2.000.000 zł; 

2) zobowiązań z tytułu nowych kredytów i pożyczek zaciąganych na spłatę wcześniej 
zaciągniętych zobowiązań z tyt. zaciągniętych kredytów i pożyczek 5.714.400 zł. 

Projekt budżetu przygotowany został w oparciu o projekty złożone przez jednostki 
oraz o zawiadomienie Wojewody o dotacjach i Ministra Finansów o subwencjach 
i udziałach w podatkach. Udział w podatku od osób fizycznych wynosi 10,25 % i na 2013 rok 
szacowany jest w kwocie wyższej niż w roku 2012 o 640.125 zł. Udział w podatku dochodowym 
od osób prawnych został zaplanowany na poziomie roku 2012. Wyższa jest część oświatowa 
subwencji ogólnej o kwotę 40.911 zł, część równoważąca o kwotę 451.397 zł, niższa jest 
natomiast część wyrównawcza o kwotę 400.443 zł. Dochody z opłat komunikacyjnych przyjęto na 
podstawie szacunkowych wyliczeń na poziomie wyższym o 3.000 w stosunku do roku 2012. 
Zaplanowano wyższe dochody z tytułu odpłatności za pobyt mieszkańców w domach pomocy 
społecznej, w związku z wyższym wskaźnikiem kosztów utrzymania w stosunku do roku 2012. 
Natomiast pozostałe dochody zaplanowano na podstawie wyliczeń jednostek i wydziałów. 
W projekcie budżetu zaplanowano: 
- wydatki inwestycyjne w wysokości 3.610.000 zł, co stanowi 5,52% w stosunku do wydatków 
ogółem, 
- dotacje dla podmiotów: jednostek samorządu terytorialnego, innych podmiotów realizujących 
zadania powiatu, 

- rezerwy: ogólną, celowe: na zdania oświatowe, pomoc społeczną, poręczenia i zarządzane 
kryzysowe, na zadania inwestycyjne. 

W związku z udzieleniem w roku 2008 poręczenia kredytu i pożyczki na zakup leków 
dla SP ZOZ i utworzono rezerwę w budżecie w roku 2013 do wysokości potencjalnych 
spłat w kwocie 150.000 zł. Kwota na spłatę rat kredytów i pożyczek z lat ubiegłych wynosi 
6.784.400 zł, co stanowi 8,09% w stosunku do dochodów. Proponowany kredyt do zaciągnięcia 
w roku 2013 wynosi 5.714.400 zł i przeznaczony jest na spłatę wcześniej zaciągniętych 
zobowiązań z tyt. zaciągniętych kredytów przypadających w szczególności na 2014 rok. 
Działania podjęte przy planowaniu budżetu na rok 2013 mają na celu przywrócenie 
właściwych proporcji i zapewnienie wypełnienia przepisów Ustawy o finansach publicznych - 
osiągnięcia wskaźników obowiązujących od roku 2014. Przewidywane zadłużenie powiatu 
na koniec roku 2013 będzie wynosiło 32.585.423 zł, co stanowi 49,01% w stosunku 
do dochodów. Zadłużenie na koniec roku powiększone o kwotę 150.000 zł, tj. o kwotę 
poręczenia kredytu zaciąganego przez SP ZOZ na zakup tomografu będzie wynosiło 
32.735.423 zł, co stanowi 49,24% w stosunku do dochodów. Kwotę poręczenia zgodnie z ustawą 
o finansach publicznych należy doliczać do zadłużenia. 
 
Wicestarosta Janusz Sikora przedstawił projekt budżetu na 2013 rok w formie prezentacji. 
Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Skarbnik Eleonora Gościniak odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 
uchwały budżetowej. 
Opinia stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Skarbnik poinformowała, że zastrzeżenia i uwagi zawarte w opinii Izby zostały uwzględnione 
w autopoprawce Zarządu do projektu budżetu.  
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Nawrocik poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt budżetu powiatu na 2013 r. pozytywnie- 4 głosy „za” przy 2 głosach 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt budżetu powiatu na 2013 r. pozytywnie- 3 głosy 
„za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” podczas nieobecności 1 radnego. Ponadto 
na wspólnym posiedzeniu z udziałem Przewodniczących komisji stałych Rady Komisja 
zaopiniowała projekt budżetu pozytywnie- 4 głosy „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Aleksander 
Dolczewski poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt budżetu powiatu na 2013 r. 
pozytywnie- 3 głosy „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Grzegorz 
Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt budżetu na 2013 rok pozytywnie- 
4 głosy „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się”.  
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt budżetu powiatu na 2013 r. pozytywnie- 4 głosy „za” przy 2 głosach 
„wstrzymujących się” podczas nieobecności 1 radnego. 
 
Wicestarosta Janusz Sikora przedstawił opinię Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w zakresie 
porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli. Komisja zaopiniowała projekt budżetu 
pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski poinformował, że brak wniosków komisji 
do projektu budżetu na 2013 rok. Również radni nie zgłosili przed rozpoczęciem sesji wniosków 
do projektu uchwały nieuwzględnionych w projekcie budżetu. 
 
Skarbnik Eleonora Gościniak przedstawiła autopoprawkę Zarządu do projektu uchwały.  
Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 18 grudnia 2012 r. przyjął autopoprawkę 
do budżetu na 2013 rok. Zmiany w załączniku Nr 1 – Planowane dochody na 2012 rok dotyczą 
przesunięcia w planie dochodów pomiędzy rozdziałami kwoty 10.000 zł z dz.900 rozdz.90095 
na dz.900 rozdz.90011. Zmiany w załączniku Nr 2 – Planowane wydatki na 2012 rok  
1) Zwiększa się wydatki o kwotę 40.000 zł w dz. 852 rozdz. 85220 § 2830 na dofinansowanie 

działalności BOIK w Piaskach. 
2) Zmniejsza się wydatki o kwotę 60.000 zł w dz.852 rozdz.85204 § 3110 z wydatków 

na rodziny zastępcze. 
3) Zwiększa się wydatki o kwotę 82.000 zł w dz.754 rozdz.75411 § 6060 na zakup samochodu 

dla KPP w Gostyniu. 
4) Zmniejsza się plan rezerwę celową na zadania oświatowe o kwotę 82.000 zł w dz. 758 rozdz. 

75818 § 4810. 
5) Zwiększa się rezerwę celową za zarządzanie kryzysowe o kwotę 20.000 zł w dz.758 

rozdz.75818 § 4810 
6) Dokonuje się przeniesień pomiędzy paragrafami w Starostwie Powiatowym z § 6010 

na § 6020 – wkłady do Spółdzielni Socjalnej w Borku Wlkp. i Krobi. 

 



15 

 

Na podstawie powyższych zmian dokonuje się zmian w załącznikach nr 1,2,5,6,7,8. W projekcie 
uchwały dokonuje się następujących zmian: 
w § 2 pkt.1 ppkt.1 kwotę 61.803.276 zł zastępuje się kwotą 61.721.276 zł 
w § 2 pkt.1 ppkt.2 kwotę 3.610.000 zł zastępuje się kwotą 3.692.000 zł 
w § 2 pkt.1 ppkt.3 otrzymuje brzmienie: „wydatki związane z realizacją zadań na podstawie 
porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego w kwocie 3.646.796 zł 
jak w załączniku Nr 2 do niniejszej uchwały.” 
w § 5 kwotę 5.829.474 zł zastępuje się kwotą 5.869.474 zł 
w § 5 pkt.2 kwotę 260.000 zł zastępuje się kwotą 300.000 zł 
w § 8 kwotę 1.005.000 zł zastępuje się kwotą 943.000 zł 
w § 8 pkt.2 kwotę 420.000 zł zastępuje się kwotą 338.000 zł 
w § 8 pkt.5 kwotę 100.000 zł zastępuje się kwotą 120.000 zł 
§ 10 otrzymuje brzmienia: „Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2013 r. i podlega 
publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego”.  
 
Radny Ireneusz Lesiński poinformował, że Klub Radnych „Lewica” przeanalizował aktualny 
projekt budżetu na 2013 rok. Przewidywane zadłużenie powiatu na koniec 2013 roku wyniesie 
32.585.423 zł, co stanowi 49,01% w stosunku do dochodów plus kwota 150.000 zł, która stanowi 
poręczenie kredytu zaciągniętego przez SP ZOZ. Radni Klubu przyjrzeli się budżetom 
w poszczególnych jednostkach powiatu, niektóre z nich mają niższe budżety niż planowane 
na rok 2012. Jako Klub Radnych Lewica nie są przekonani, co do słuszności takiego podziału 
budżetu. Przedstawiony projekt budżetu będzie w ciągu roku miał niejedną autopoprawkę i Klub 
będzie przyglądał się jego realizacji. Analizując projekt radnym nasunęły się następujące pytania:  
1) O ile projekty budżetu przedstawione przez jednostki organizacyjne powiatu zostały 

zmniejszone w proponowanym Radzie przez Zarząd projekcie budżetu na 2013 rok- chodzi 
przede wszystkim o płace i wydatki rzeczowe.  

2) W jakiej kondycji finansowej są domy pomocy społecznej i Środowiskowy Dom Samopomocy 
w Chwałkowie. Wiosną wycofano się z pomysłu połączenia czterech placówek w jedną 
tłumacząc się, że od 2013 wchodzi bon opiekuńczy i nowe zasady finansowe będą szansą 
na prawidłowe finansowanie domów. Czy planowane budżety poszczególnych domów 
pomocy społecznej są wystarczające, skoro tworzy się rezerwę w budżecie powiatu wielkości 
200.000 zł.  

3) Jakie podjęto działania w celu zmniejszenia kosztów dla swoich jednostek, np. przy zakupie 
energii elektrycznej, gazu ziemnego, telefonów i Internetu. 

4) Od 2013 roku zwiększa się najniższe wynagrodzenie krajowe o 100 zł z 1.500 do 1.600 zł, 
co daje wzrost około 6,6 %. Jaki procent przeznaczono na podwyżki dla pracowników 
w jednostkach przy wzroście cen na życie i utrzymanie gospodarstw domowych. 

5) Jeżeli zostaną oszczędności w rozdziale drogi publiczne powiatowe, to jaki będzie 
obowiązywał parytet robót. Analizując informacje z prac Zarządu jest wiele wniosków z tego 
roku składanych przez sołtysów, radnych, burmistrzów i wójtów, które nie zostały 
zrealizowane w 2012 roku z powodu braku środków.  

6) Jak bilansują się dochody i planowane wydatki w dziale oświata, czy budżety szkół planowane 
w roku przyszłym są zgodne z potrzebami zgłoszonymi przez ich dyrektorów.  

7) Jak do przedstawionych przez Klub zagadnień odnosi się uchwała Zarządu z dnia 
14 września Nr 72/605/12 w sprawie opracowania materiałów planistycznych na rok 
budżetowy 2013 przez podległe jednostki organizacyjne oraz powiatowe inspekcje i straże. 
§ 1 pkt 3 uchwały stanowi, że projekt budżetu należy opracować przyjmując wskaźnik wzrostu 
wynagrodzeń i pochodnych w stosunku do przewidywanego wykonania roku 2012 
w wysokości 2,7%, natomiast pozostałe wydatki bieżące należy zaplanować na poziomie 
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100% roku 2012. Do naliczenia planów funduszu świadczeń socjalnych należy przyjąć kwotę 
1.150 zł. 

Radny Krzysztof Deutsch odnosząc się do autopoprawki powiedział, że jego zdaniem Zarząd 
podjął bardzo dobrą decyzję zwiększając kwotę z 80.000 zł do 120.000 zł na dalszą działalność 
Bonifraterskiego Ośrodka Interwencji Kryzysowej. Ośrodek działa wzorowo, a w innych powiatach 
kosztuje to dużo drożej. Podziękował za to, że BOIK pozostaje w Piaskach. 
Sekretarz Leszek Maliński zwrócił uwagę, że ta kwota nie jest przeznaczona na BOIK, lecz 
na zlecenie zadania. W związku z tym trudno w tym momencie przesądzać, kto będzie to zadanie 
realizował. 
Wicestarosta Janusz Sikora odnosząc się do spraw szkół powiedział, że aby mówić 
o przyszłości należy oprzeć się o to, co w roku bieżącym było. Jeżeli pod koniec roku są pewne 
oszczędności i dyrektorzy deklarują pewien zakres prac remontowych, to świadczy to o tym, 
że gospodarka dotycząca szkół jest realizowana przez Zarząd racjonalnie. W tym roku została 
wstrzymana kwota 150.000 zł na realizację zadania w przyszłym roku, którym będzie budowa 
boiska przy ZSZ w Gostyniu. Podkreślił, że Zarząd nie będzie realizował zadań inwestycyjnych, 
jeżeli nie będzie miał zabezpieczenia finansowego. Wicestarosta zwrócił uwagę na zmniejszającą 
się liczbę oddziałów w szkołach - w tym roku jest ich 26, w przyszłym roku od września ma ich 
być 21. W związku z tym budżet w poszczególnych szkołach musi być mniejszy. W tym roku 
będzie jeszcze wyrównawcza korekta subwencji oświatowej. Kwota 420.000 zł została 
zabezpieczona w rezerwie oświatowej, a kwota 349.000 zł w budżecie Wydziału Oświaty 
na stypendia dla uczniów (24.000 zł), na doskonalenie zawodowe (113.000 zł) oraz na fundusz 
zdrowotny (11.300 zł). Odpowiadając na pytania dotyczące domów pomocy społeczne 
powiedział, że nigdy na przekroju tych lat budżet nie był zaplanowany na 100 % wydatków. 
Budżet ten jest uzależniony od mieszkańców domów- w trakcie roku zmienia się liczba 
pensjonariuszy płaconych na starych i nowych zasadach. Wicestarosta poinformował, 
że współczynnik zatrudnienia w domach wynosi 0,5 za wyjątkiem Domu Pomocy Społecznej 
w Chumiętkach, gdzie współczynnik ten wynosi 0,6 i jest tam bardziej widoczna pomoc ze strony 
stażysty. Odnosząc się do funkcjonowania ośrodka interwencji kryzysowej powiedział, że Zarząd 
rozważał możliwość usytuowania tego ośrodka przy Domu Pomocy Społecznej w Rogowie. 
Zapoznano się z przykładami powiatów, w których prowadzenie ośrodka powierzano na zasadzie 
konkursu, jak również z powiatami, które same prowadziły ośrodek. W każdym z przypadków 
kwoty przeznaczane na prowadzenie ośrodka oscylowały w granicach 200.000 zł plus środki 
pozyskiwane z zewnątrz. Powiat Gostyński przekazywał na prowadzenie ośrodka 90.000 zł, 
przy czym całkowite koszty wynosiły 230.000 plus ok. 60-80.000 zł przekazywanej pomocy 
rzeczowej. BOIK dysponował 25 miejscami, ale na skutek kontroli straży pożarnej 
i zakwestionowanego użytkowania poddasza, zmuszony został do zerwania umowy z dniem 
31 grudnia br. W związku z powyższym, w wyniku prowadzonych negocjacji, postanowiono 
odstąpić od przeniesienia realizacji zadania do DPS w Rogowie i ogłosić konkurs na prowadzenie 
ośrodka interwencji kryzysowej za kwotę 120.000 zł. Dzięki temu DPS w Rogowie uzyska 
dodatkowe miejsca, które przyniosą wzrost budżetu o 200.000 zł. Wicestarosta ustosunkowując 
się do DPS w Zimnowodnie powiedział, że zwiększenie ilości miejsc oraz zmiana systemu 
ogrzewania z propan-butan na węglowe dadzą oszczędności rzędu 100.000 zł. Ponadto zostanie 
zwiększona o 6 liczba miejsc. Odnosząc się do Środowiskowego Domu Samopomocy powiedział, 
że na początku tego roku było trudno, były pewne braki, ale dzięki reorganizacji i pozyskaniu 
20.000 zł środki były wystarczające. Omawiając budżet Powiatowego Urzędu Pracy zwrócił 
uwagę, że do końca nie wiadomo, ile pieniędzy wpłynie i jaka będzie sytuacja stażystów. 
W Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie zaoszczędzono w 2012 roku 150.000 zł, głównie 
z realizacji zadania dotyczącego rodzin zastępczych. Na przyszły rok w budżecie zapisano na ten 
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cel o 120.000 zł mniej, co wynika z braku wiedzy, ile tych pieniędzy będzie potrzeba. W powiecie 
są 44 rodziny zastępcze zawodowe i niezawodowe. 
Przewodniczący Robert Marcinkowski zwrócił uwagę, że to, o czym mówili radny Lesiński 
i Wicestarosta, to nie tylko problem powiatu gostyńskiego, ale jest to problem chorej struktury 
finansowania samorządu powiatowego. Dzisiaj możliwości inwestowania w samorządach 
powiatowych kurczą się. Powiat gostyński wykorzystał swoje 5 minut, sięgając skutecznie po 
środki zewnętrzne, zwłaszcza z funduszy unijnych. Mamy zmodernizowany szpital, nowe drogi, 
choć nie tyle, ile by się chciało- ale ponieważ trzeba było dołożyć środków w postaci kredytów- 
dzisiaj musimy ponosić tego konsekwencje i te kredyty spłacać. Podkreślił, że to nie jest tylko 
sytuacja powiatu gostyńskiego, ale to sytuacja powiatów w skali całego kraju i dopóki ten system 
się nie zmieni, dopóty kreatywność samorządu powiatowego w Polsce będzie ograniczana. 
Wicestarosta Janusz Sikora zwracając się do wszystkich radnych powiedział, że prace 
na komisjach dotyczące budżetu były merytoryczne, podziękował za to, że udało się wypracować 
budżet racjonalny na możliwości naszego powiatu. 
Przewodniczący Robert Marcinkowski stwierdził, że jest to przede wszystkim budżet realny 
i bezpieczny dla powiatu gostyńskiego. Bezpieczny, dlatego, że został skonstruowany 
o racjonalne przesłanki i oczywiście nie mógł spełnić oczekiwań wszystkich wnioskodawców 
i wszystkich jednostek organizacyjnych. Nie jest to sytuacja tylko powiatu gostyńskiego, ale z tą 
sytuacją spotykamy się w coraz większej ilości samorządów. Skutki kryzysu dosięgają nie tylko 
samorządy powiatowe, ale są widoczne również na innych szczeblach. Przewodniczący zwrócił 
uwagę, jak wiele dochodów wpływających do budżetu to dochody znaczone. Jest to swego 
rodzaju ograniczenie możliwości dla samorządu powiatowego, możliwości kreowania nowych 
dodatkowych dochodów. Powiat nie ustali sobie nowej opłaty, dodatkowego czy zwiększonego 
podatku- takie możliwości mają dzisiaj samorządy gminne i są z pewnością bardziej skuteczne w 
polityce inwestycyjnej, bo mają na to więcej pieniędzy. Pozytywną stroną naszego budżetu jest 
to, że opiera się na współpracy z samorządami gminnymi.  
Radny Ireneusz Lesiński powiedział, iż jego zdaniem nie jest problemem zrobić zestawienie 
dla dwudziestu jednostek. Interesuje go, jakie kwoty zostały przez podległe jednostki złożone 
a jakie zostały w tym projekcie budżetu zaproponowane. Ponadto zapytał, czy w tych jednostkach 
będą podwyżki dla pracowników i jakie zostały podjęte działania w celu zmniejszenia kosztów 
dla jednostek przy zakupie energii elektrycznej, gazu, internetu i telefonu.  
Sekretarz Leszek Maliński odnosząc się do pytania dotyczącego zmniejszenia kosztów 
powiedział, że zastanawia się nad wprowadzeniem wspólnego zamówienia na energię 
elektryczną w skali całego powiatu. Powiat zawarł umowę w wyniku przetargu i jest nią związany 
do roku 2015. W związku z powyższym polecił przygotować pisma do wszystkich jednostek, aby 
swoje umowy na energię dostosowały do końca umowy, która obowiązuje Starostwo. W sprawie 
Internetu i telefonów każda jednostka czyni rozeznania rynku. W przyszłym roku Starostwo 
prawdopodobnie zmieni operatora telefonów i internetu z uwagi na firmy, które pojawiły się w tym 
roku na naszym rynku. Prawdopodobnie w przyszłym roku rozważane będą wspólne zakupy dla 
jednostek realizowane przez Starostwo. Odpowiadając na pytanie dotyczące pracowników 
powiedział, że nie można pozwolić na obniżanie wynagrodzeń, które w powiecie nie są zbyt 
wysokie. Przypomniał, że urzędników obejmuje dość restrykcyjna ustawa, która grozi bardzo 
daleko idącą odpowiedzialnością.  
Wicestarosta Janusz Sikora dodał, że powiat jest ograniczony dochodami. 
Członek Zarządu Jerzy Ptak powiedział, że rozumie wniosek radnego Lesińskiego, że chciałby 
widzieć potrzeby poszczególnych jednostek. Jednakże na podstawie Powiatowego Zarządu Dróg 
musi stwierdzić, że nie bardzo widzi celowość tego, bo w momencie robienia analizy stanu 
naszych dróg, a mamy ich 2/3 więcej niż powinniśmy mieć, potrzeby na ich wyremontowanie to 
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nawet 100 milionów złotych. Jeśli dyrektor PZD przedstawi, że potrzebuje 2 miliony więcej czy 50 
milionów więcej, to my i tak musimy to kroić, aby starczyło środków na cały budżet.  
Radny Mikołaj Rogala zwrócił uwagę, że w przypadku dróg powiatowych obniżono wydatki 
o ponad 1 mln zł. Powiedział, że ze względu na stan dróg, wydatki powinny zostać zachowane 
na poziomie tegorocznym, choć przydałoby się z 10 mln zł na naprawę wszystkich dróg. 
Przewodniczący Robert Marcinkowski zapytał, z czego radny chciałby zdjąć ten milion 
i dołożyć do wydatków na drogi.  
Radny Mikołaj Rogala powiedział, że należałoby usiąść ze Skarbnikiem i osobami, które biorą 
udział przy tworzeniu projektu budżetu. Dodał, że wniosku w tej sprawie nie składa. 
Wicestarosta Janusz Sikora powiedział, że na komisjach również omawiano sprawy dróg. To są 
przedstawione te realia, jakie na dzień dzisiejszy mamy. Jeżeli będą środki wolne, Zarząd 
podejmie decyzje o ich przeznaczeniu. Zwrócił uwagę, że są szkoły, domy pomocy społecznej, 
szpital i czasami jest tak, że jednostki te muszą funkcjonować a 50 m drogi zamiast inwestycji 
może zostać w tym roku zastąpione załataniem dziur.  
Przewodniczący Robert Marcinkowski odnosząc się do wypowiedzi radnego Rogali powiedział, 
że w jednym elemencie zgodzi się z duchem refleksji, że te pieniądze są potrzebne, chciałby 
mieć nawet kilka milionów na te drogi, ale widzimy, jaka jest struktura dochodów, że ten duch 
samorządowej Polski powiatowej jest gaszony a budżet musi być też odpowiedzialny i decyzja 
w tym zakresie należy do radnych.  
Radny Ireneusz Lesiński zwrócił się do Zarządu, że jeżeli jeszcze w tym roku będą jakieś 
oszczędności, to należy pomyśleć o pracownikach w podległych jednostek i dać im drobne 
wynagrodzenie. 
Przewodniczący Robert Marcinkowski stwierdził, że znowu staniemy przed dylematem- 
czy mają być podwyżki dla pracowników, czy ma być więcej środków na szkoły, 
na funkcjonowanie domów pomocy społecznej, czy też na drogi.  
 
Autopoprawka Zarządu do projektu budżetu powiatu na 2013 rok została przyjęta w wyniku 
głosowania- 12 głosów „za” przy 5 głosach „wstrzymujących się”. 
 
Uchwała Nr XXIV/209/12 sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2013 r. została podjęta 
w wyniku głosowania- 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 5 głosach 
„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 
 
Ad 10) 
W punkcie „Odpowiedzi na zapytania radnych” głosu nie zabrano. 
 
Ad 11) 
W punkcie „Wnioski i oświadczenia radnych” głosu nie zabrano. 
 
Ad 12) 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski poinformował, że 10 grudnia br. uczestniczył 
w konferencji „Zmierzając ku doskonałości” organizowanej przez Związek Powiatów Polski. Rada 
była dzisiaj reprezentowana na pogrzebie Ś.P. Elżbiety Waluś, żony Mirosława Walusia – 
radnego III kadencji. W pogrzebie uczestniczyli pani Kazimiera Poślednik, pan Józef Czarnecki 
i pan Ireneusz Lesiński. Do Rady powiatu wpłynęło pismo p. Anny Dobrzyckiej dotyczące 
procedury in vitro. 
Radny Czesław Kołak przekazał życzenia świąteczne i noworoczne od Ministra Rolnictwa 
Stanisław Kalemby, Europosła Andrzeja Grzyba oraz zarządu powiatowego PSL. 
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Ad 13) 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął dwudziestą czwartą sesję Rady 
Powiatu o godz. 15:32. 
 

Wiceprzewodniczący Rady 
/-/ Zdzisław Kowalczyk 

 
 
Protokołowała: Elżbieta Mikstacka 

 


